

## RULES

On the activity days of the Union of Radio Amateurs of Russia, dedicated to the celebration of the 500th Anniversary of the Discovery of the Northern Sea Route.

From September 10 to October 10, 2025, memorial stations representing the regions along the Northern Sea Route as it was in 1525 will be active on the air.

Special callsigns:

**R500O** – Arkhangelsk Region, manager: RZ1OA

**R500M** – Murmansk Region, manager: R1ZCR

**R500V** – Komi Republic, manager: RD8X

**R500K** – Yamalo-Nenets Autonomous Okrug, manager: UA9KDF

**R500Z** – Kamchatka Krai, manager: UA0ZL

**R500F** – Sakhalin Region, manager: RM0F

**R500L** – Primorsky Krai, manager: R0LS

**R500SMP** – Moscow and Moscow Region, event headquarters, manager: RX3F

To receive the commemorative electronic diploma, participants must earn **500** points with these stations. Each QSO gives **50** points.  
Duplicate QSOs are counted on different bands and/or with different modes.

It is mandatory to make QSOs with at least **4 memorial stations**.

The diploma will be issued automatically on the hamlog.online platform.

To receive the commemorative plaque, the same conditions apply, but it is mandatory to make QSOs with at least 6 memorial stations.

For questions regarding obtaining or ordering the plaque, please contact Konstantin RW3DD at [rw3dd@mail.ru](mailto:rw3dd@mail.ru)

Commemorative QSL cards will be automatically sent to everyone via the SRR QSL bureau.

**QSL manager for all stations: RN3RQ.**

## ПОЛОЖЕНИЕ

о днях активности "Союза радиолюбителей России", посвященных празднованию 500-летия открытия Северного Морского Пути.

В период с 10 сентября по 10 октября 2025 года в эфире будут активны мемориальные станции, представляющие регионы, по которым проходил СевМорПуть в 1525 году.

Специальные позывные:

**R500O** - Архангельская область, отв. RZ1OA

**R500M** - Мурманская область, отв. R1ZCR

**R500V** - Республика Коми, отв. RD8X

**R500K** - Ямало-Ненецкая АО, отв. UA9KDF

**R500Z** - Камчатский край, отв. UA0ZL

**R500F** - Сахалинская область, отв. RM0F

**R500L** - Приморский край, отв. R0LS

**R500SMP** - Москва и Московская область, штаб-квартира мероприятия, отв. RX3F

Для получения памятного диплома в электронном виде необходимо набрать **500** очков с этими станциями. Каждая связь дает **50** очков. Повторные связи засчитываются на разных диапазонах и разными видами излучения.

Обязательно надо провести связи с **4 мемориальными станциями**.

Диплом выдаётся автоматически на платформе hamlog.online

Для получения памятной плакетки условия аналогичные, только обязательно провести связи с 6 мемориальными станциями.

По вопросу получения и заказа плакетки обращаться к Константину RW3DD  
rw3dd@mail.ru

Памятные карточки будут отправлены всем автоматически через QSL-бюро CPP.  
Менеджер RN3RQ.



Союз  
Радилюбителей  
России

10 марта 2025 года президент Российской Федерации В. В. Путин подписал указ о праздновании в России 500-летия освоения Северного морского пути. За точку отсчета взят 1525 год; именно тогда русский дипломат Дмитрий Герасимов впервые высказался о возможности практического использования Северо-Восточного прохода - так раньше называли Севморпуть



# СЕВЕРНЫЙ МОРСКОЙ ПУТЬ 500 ЛЕТ 1525-2025



RN3RQ

Сергей Яцкив

# 000 сентябрь 2025